
Zápis 
z 13. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti 
Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
 
konaného dne 23. 6. 2022 od 16:00 hod. v budově Regiocentra Nový Pivovar, Hradec Králové, 
zasedací místnost N2.906 – sál Jana Letzela (zastupitelstva) a současně prostřednictvím 
videokonferenční místnosti. 

 
Přítomni:  dle prezenční listiny 
 
Přítomni on-line: Mgr. Petr Poláček, Blanka Čiháčková 
 
Omluveni: Bc. Zdeněk Lhota, Josef Dlabola, Ing. Richard Nádvorník, Libuše Věříšová, Ing. 

Jaroslav Bitnar, Ing. Jan Kříž, Mgr. Martin Červíček, JUDr. Ing. Rudolf Cogan, Ph.D., 
Adam Valenta, Mgr. Ivana Kudrnáčová, RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. 

 
Přizváni a hosté:  Ing. Lucie Rovenská, vedoucí oddělení regionálního rozvoje 

PhDr. Miroslav Joukl, Ph.D., Univerzita Hradec Králové, Filozofická fakulta, Katedra 
sociologie, vedoucí Katedry sociologie 
RNDr. Mgr. Lucie Vítková, Ph.D., Univerzita Hradec Králové, Filozofická fakulta, 
Katedra sociologie, odborný asistent 
Mgr. et Mgr. Vendula Hájková, ředitelka CIRI 
Ing. Jana Jiráňová, vedoucí oddělení průmyslových zón v KHK, CIRI 
 

Program pro změně: 
1) Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení 

distanční účasti, schválení ověřovatele zápisu, schválení změny termínu konání Výboru. 
2) Výzkum katedry sociologie Filozofické fakulty UHK – Analýza sociální situace ve vztahu k automobilové 

výrobě v průmyslové zóně Solnice – Kvasiny – Rychnov nad Kněžnou (projekt podpořený 
Technologickou agenturou ČR, TL01000312) – představení a diskuze hlavních zjištění. 

3) Aktuální informace k průmyslové zóně Solnice – Kvasiny. 
4) Různé. 
5) Závěr. 
 
K bodu 1. 
Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení 

distanční účasti, schválení ověřovatele zápisu, schválení změny termínu konání Výboru. 

Jednání zahájil a řídil předseda Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti Zastupitelstva 

Královéhradeckého kraje PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. Úvodem bylo zdůvodněno místo a program konání, kdy 

z důvodu omezení v závodě Škoda Auto a.s. se 13. jednání Výboru musí konat na Krajském úřadě 

Královéhradeckého kraje. Jednání v Solnici/ v Rychnově nad Kněžnou/ v závodě Škoda Auto a.s. proběhne 

na podzim. 

Pan předseda omluvil Mgr. Martina Červíčka, JUDr. Ing. Rudolfa Cogana, Ph.D., Adama Valentu, Mgr. Ivanu 

Kudrnáčovou, RNDr. Zitu Kučerovou, Ph.D. a také členy Výboru Bc. Zdeňka Lhotu, Josefa Dlabolu, Ing. 

Richarda Nádvorníka, Libuši Věříšovou, Ing. Jaroslava Bitnara, Ing. Jana Kříže.  

Dále pan předseda přivítal Ing. Lucii Rovenskou, vedoucí oddělení regionálního rozvoje a přizvané hosty a 

členy Výboru. 

Jelikož byla přítomna nadpoloviční většina členů Výboru (7 přítomných a 2 on-line), byl Výbor pro 

hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti shledán usnášeníschopný.  

Následně pan předseda představil program 13. jednání Výboru a navrhl změnu v programu, kdy část bodu 

č. 1 Schválení změny termínu konání Výboru bylo přesunuto do bodu Různé. Bez připomínek. 

Pan předseda následně požádal o spolupráci při ověřování zápisu. Na pozici ověřovatele zápisu se přihlásil 

Ing. Ivo Muthsam. 



USNESENÍ VHRPP/13/12/2022   
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. schvaluje 
1. změnu programu 13. jednání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti, 
2. přítomnost hostů, 
3. distanční účast – Mgr. Petr Poláček, Blanka Čiháčková. 
4. ověřovatele zápisu – Ing. Ivo Muthsam. 
 
Hlasování: 
Pro: 9 Proti:    0 Zdržel se:     0 
 

K bodu 2. 
Výzkum katedry sociologie Filozofické fakulty UHK – Analýza sociální situace ve vztahu k 

automobilové výrobě v průmyslové zóně Solnice – Kvasiny – Rychnov nad Kněžnou (projekt 

podpořený Technologickou agenturou ČR, TL01000312) – představení a diskuze hlavních zjištění. 

Pan předseda představil PhDr. Miroslava Joukla, Ph.D. a RNDr. Mgr. Lucii Vítkovou, Ph.D., kteří následně 

představili jejich Výzkum.  

Poznámka: prezentace je přílohou zápisu.  

 

Diskuze: 
Mgr. Michal Vejprava – zaujala ho poznámka týkající se krizového plánu, vznesl dotaz, jaké parametry by 
mohl tento plán mít. 
PhDr. Miroslav Joukl, Ph.D. – vymodelovat situaci, co vše by mohlo být důsledkem např. omezení výroby 
v závodě Škoda Auto a.s., jedná se o řetězec efektů, které mají další promítnutí v různých oblastech. Je 
třeba postupovat dle metodik krizových plánů – řešila by se otázka sociálních dopadů. Modelů existuje celá 
řada.  
RNDr. Mgr. Lucie Vítková, Ph.D. – může jít o rozhodnutí mateřské společnosti koncernu Volkswagen 
Group. 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – kraj v této oblasti žádnou zásadní roli nehraje, kraj aplikuje usnesení Vlády ČR. 
Pokud by se tvořil krizový plán, pak musí mít Vláda ČR zájem v naplňování vládní strategie. 
RNDr. Mgr. Lucie Vítková, Ph.D. – zadání Výzkumu vychází na základě memoranda Vlády ČR, kraj měl 
velmi těžkou úlohu z důvodu malých kompetencí. Dopady nelze řešit pouze z krajské pozice, zájem by měl 
být celostátní. 
Mgr. Michal Vejprava – krizový plán vnímá jako možnost být připravený v rámci Královéhradeckého kraje. 
Ing. Jana Jiráňová – případný krizový plán by vycházel z omezení průmyslové zóny a následných dopadů 
na sociální oblast. Technické zázemí je zabezpečeno díky usnesení Vlády ČR prostřednictvím plnění 
memoranda. Na podzim budou připravovat možnosti (krizový plán) na základě implementace analýzy z UHK 
a také analýzy od Škoda Auto a.s., kdy dojde k hledání sociálních dopadů v případě omezení výroby. 
 
Poznámka: následovala diskuze k danému tématu. 
 
USNESENÍ VHRPP/13/13/2022    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. bere na vědomí 
aktuální informace vyplývající z Výzkumu katedry sociologie FF UHK – Analýza sociální situace ve vztahu k 

automobilové výrobě v průmyslové zóně Solnice – Kvasiny – Rychnov nad Kněžnou (projekt podpořený 

Technologickou agenturou ČR, TL01000312). 

Hlasování: 
Pro: 9 Proti:  0 Zdržel se:  0 

 
 
 
 



 
K bodu 3. 
Aktuální informace k průmyslové zóně Solnice – Kvasiny. 
 
Pan předseda přivítal Ing. Janu Jiráňovou, vedoucí oddělení průmyslových zón v KHK, Agentury CIRI, která 
odprezentovala aktuální informace k průmyslové zóně Solnice – Kvasiny.  
 
Poznámka: prezentace je přílohou zápisu.  
 
Diskuze: 
PhDr. Miroslav Joukl, Ph.D. – vznesl dotaz, zda existuje reflexe, jaký dopad může mít vybudovaný obchvat 
na život ve městě, na městské obchody a turistické atraktivity. 
Ing. Jana Jiráňová – to se přímo nezkoumá, zkoumají se technické záležitosti a ekonomická stránka 
projektu. Záleží na podpoře regionu a na nabídce volnočasových aktivit. 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – zmínil problematiku spojenou s rekonstrukcí nemocnice Rychnov nad Kněžnou. 
Komunikace mezi Královéhradeckým krajem, obcemi a Škodou Auto a.s. funguje. Je patrné, že tato aktivita 
je a bude dále rozvíjena, o čemž svědčí i Výzkum katedry sociologie FF UHK. Královéhradecký kraj zase 
podporuje oblast vybudováním nové infrastruktury a její úpravou, podporuje i lokální vybavenost. 
Ing. Jana Jiráňová – ve spolupráci s UHK je připraven pětiletý implementační plán. Významná je i regionální 
podpora od Škoda Auto a.s., kdy jimi poskytovaná výše alokace grantů se každoročně zvyšuje. 
 
Poznámka: následovala diskuze k danému tématu. 
 
USNESENÍ VHRPP/13/14/2022    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. bere na vědomí 
informace týkající se aktuálních informací k průmyslové zóně Solnice – Kvasiny. 
 
Hlasování: 
Pro: 9 Proti:  0 Zdržel se:  0 
 
 
K bodu 4. 
Různé. 
 
Mgr. Michal Vejprava vznesl dotaz týkající se minulého jednání Výboru, kde byla diskutována možnost 

dislokace části agendy krajského úřadu do regionu Broumovska, ale panem hejtmanem byla hodnocena jako 

zajímavá, ale nereálná. Vznesl dotaz, co konkrétně brání realizaci takového záměru. 

Diskuze: 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – reagoval na dotaz, kdy z jeho pohledu je možnost rozhodnutí na Radě 
Královéhradeckého kraje a zároveň to je o financích, které by byly spojeny s fungováním této agendy a 
také je to na ochotě pracovníků dojíždět na Broumovsko. KHK může zřídit detašované pracoviště, je 
k tomu již nakročeno, Broumov usiluje o titul Evropské hlavní město kultury. Tato aktivita je velice 
podporovaná Královéhradeckým krajem. Broumovsko je saturováno v oblasti školství, infrastruktury i 
zdravotnictví.  
Milan Brandejs – v Královéhradeckém kraji je více HSOÚ, Broumovsko by mohlo být pilotním projektem. 
Mgr. Michal Vejprava – nebylo myšleno tak, že by někdo dojížděl do Broumova, ale nabídka pracovních 
pozic by byla pro místní občany z Broumovska. Bylo by také možné vyčíslit, kolik by to stálo a zda by tento 
projekt měl šanci uspět. 
Milan Brandejs – nešlo by o první zřízené místo v Královéhradeckém kraji mimo Hradec Králové. Máme 
územní odborné pracoviště Národního památkového ústavu v Josefově.  
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – jednou z možností je, že se např. vytvoří detašované pracoviště, které bude sídlit 
v HSOÚ, nebo na Krajském úřadě Královéhradeckého kraje bude fungovat oddělení, které bude cíleně 
vyhledávat příležitosti pro znevýhodněný region. HSOÚ musí ale chtít spolupracovat. 
Milan Brandejs – nad rámec ORP funguje Strategická rada regionu Broumovska, mikroregiony Broumovska 
a Policka komunikují společný rozvoj oblasti. 
 



PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. dále otevřel téma změny termínu jednání Výboru 15. 9. 2022. Navrhované nové 

termíny jsou: 29. 9. 2022, 6. 10. 2022, 13. 10. 2022, 20. 10. 2022 a 27. 10. 2022. Přítomní se shodli na 

otevřeném termínu dalšího jednání dle možností závodu Škoda Auto a.s., termín nového jednání bude tedy 

avizován až během letních prázdnin. Doporučení od Ing. Jany Jiráňové je, směřovat termín až na přelom 

října/listopadu. Předběžně bude diskutováno se závodem Škoda Auto a.s. jednání v termínech 20. 10. 2022 

a 27. 10. 2022.  

Další schválené termíny Výboru jsou 24. 11. a 8. 12. 2022. 
 

K bodu 5. 
Závěr. 

Závěrem pan předseda uvedl další plánovaná a možná témata pro jednání Výboru, kdy jedním z témat je 

“Doporučení” pro optimalizaci sítě autorizovaných osob v Královéhradeckém kraji zpracovaný krajským 

koordinátorem NPI, Davidem Kalivodou. Nebo tématiku spojenou s hospodářsky silnými regiony, 

problematiku stavebních povolení, postupné výstupy k HSOÚ, čímž se zabývá Agentura CIRI atd.  

Následně poděkoval všem přítomným za účast na 13. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní 

příležitosti, za jejich prezentace a příspěvky a vzhledem k tomu, že byly vyčerpány všechny body programu, 

v čase 17.55 hod. jednání ukončil. 

14. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti se uskuteční 20. 10. 2022 nebo 27. 10. 
2022. Přesné datum, místo a hodina jednání bude upřesněna.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ing. Ivo Muthsam   PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. 
                ověřovatel zápisu          předseda výboru 

 

 

 

 

 

Zápis sepsala: Bc. Klára Stannerová, tajemnice   


